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Spørgsmål til Naalakkersuisut i henhold til § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut: 

 

1. Hvor stor var fangsten af den afsatte rejekvote i Østgrønland i 2012? 

 

2. Hvilke initiativer agter Naalakkersuisut at igangsætte, således man får den størst 

mulige samfundsmæssige gevinst af rejekvoten i Østgrønland? 

 

3. Finder Naalakkersuisut at rejekvoten for Østgrønland er af passende størrelse? 

(Anders Olsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 
I forbindelse med Naalakkersuisuts besvarelse af mit spørgsmål sidste år, blev det oplyst, at 

rejekvoten i Østgrønland ikke bliver udnyttet til fulde, med andre ord, er det kun en yderst 

begrænset mængde der opfiskes ud af den samlede kvote. Dette er selvsagt beklageligt, idet en 

uudnyttet kvote, ikke står i mål med de initiativer man har igangsat for at bekæmpe den voksende 

arbejdsløshed. 

 

Derfor må man arbejde hen i mod, at alle kvoter også bliver udnyttet til fulde og bruger disse 

ressourcer som et led i bekæmpelsen af arbejdsløsheden i samfundet.  Eksempelvis er 

arbejdsløsheden i Sydgrønland høj, og man kunne udnytte kvoten fra Østgrønland bedre, for 

eksempel ved at lande rejefangsten i Sydgrønland og dermed øge beskæftigelsen der. 

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


